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Príhovor povereného zástupcu SIS 

 

Dobré ráno páni dôstojníci, členovia asociácie a vzácni hostia, 

som príslušníkom služby 30 rokov, a značnú časť svojej kariéry som sa venoval 

analytickej činnosti. Je to dosť rokov, čo si uvedomujem aj teraz, keď na Vás 

pozerám a uvedomujem si, že mnohé tváre poznám a čo to sme spolu pracovne aj 

osobne prežili. 

Pán riaditeľ SIS Gašpar a aj pán námestník Rulíšek sú dnes na dlhodobo plánovaných 

služobných cestách v zahraničí a svoj program nemohli zmeniť. V mene oboch Vám 

odovzdávam úprimný pozdrav a poďakovanie za to, že asociácia je jedným z mála 

fór, ktoré je na našej strane aj v ťažkých časoch pre službu; a za to, že pomáhate 

verejnosti pochopiť dôležitosť spravodajských služieb pre štát, jeho vládu 

a predovšetkým bezpečnosť. 

V našom spravodajskom svete sa hovorí, že zlá by bola taká služba, ktorá by 

neudržovala kontakt – myslím s inou službou, zdrojom, inštitúciou alebo fórom 

akým ste aj vy. Áno, je to tak. Sú však aj výnimky, kedy služba koná úprimne, bez 

očakávaní a z radosti, že nachádza porozumenie. Takéto pocity v nás vyvoláva účasť 

na vašich sympóziách alebo návšteva pána predsedu v službe, aká sa uskutočnila 

minulý týždeň. 

Dovoľte mi v mene vedenia vyjadriť, že si ceníme, že rozumiete našim úlohám, práci 

a nášmu nezastupiteľnému miestu v bezpečnostnom systéme. Ak stručné vety 

vysvetľujúce našu činnosť hovoríme my, vyznejú inak ako keď ich prirodzene a so 

skúsenosťou hovoríte Vy. Toto Vám veľmi závidíme, že sa môžete slobodnejšie 

vyjadrovať, že vaše skúsenosti budia automatický rešpekt, a nie zakorenenú 

nedôveru v každé jedno slovo v našich vyjadreniach. Myslím, všetci poznáte scénku 

z rozprávky Pyšná Princezná, keď si švec odbehne za hranicu kráľovstva plného 

zákazov z chuti si zaspievať do slobodného kráľovstva. Na tejto scénke sa dá 

s trochou odľahčenia ilustrovať rozdielnosť našich pozícií. 

Spravodajskú službu netvorí zákon, budovy, informácie ani služobné motorové 

vozidlá – ale príslušníci a príslušníčky. Teda ľudia so svojimi ľudskými vlastnosťami, 

ktorí pracujú v rôzne zameraných útvaroch – alebo ak chcete kolektívoch. Príslušníci 

sú len ľudia, tiež sa nejako správajú – k sebe aj k svojej práci. Je veľmi dôležité, aby 

počas celej doby služby ctili prísahu, ktorú zložili pri vstupe do služby a tak sa aj 

správali.  

Tému tohto sympózia – spravodajstvo a etika – ste veľmi dobre vybrali. Téme sa 

venoval náš kolega Juraj Kohutiar, ktorý nás bohužiaľ nečakane opustil. Boli sme 

šokovaní smutnou správou, v mnohých dlhšie slúžiacich príslušníkoch zanechal 
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výraznú stopu. Poznal som ho dá sa povedať ešte ako junior analytik, a už vtedy som 

si vážil, že je priateľ analytiky. Juraj formoval etický rozmer práce služby – a neboli 

to z jeho strany iba formálne postoje. Jeho názory ako sa majú správať dôstojníci 

spravodajskej služby boli spojené s dlhodobým pragmatizmom. S analytickou 

precíznosťou svoje etické postoje implementoval aj do manažérskych rozhodnutí, 

z ktorých mnohé v službe platia dodnes. Za to všetko mu patrí uznanie.  

Aj jeho zásluhou má služba etický kódex príslušníka spravodajskej služby – je 

zverejnený na našej webovej stránke, nebudem zdržovať, odcitujem iba jednu 

myšlienku: „Každý príslušník spravodajskej služby, ktorý koná v súlade 

s platnou legislatívou a v zhode s etickým kódexom si zaslúži úctu, podporu 
a ochranu nielen spravodajskej služby, ale aj spoločnosti a nášho štátu, 

ktorého bezpečnosť a základné hodnoty chráni.“ 

Na záver chcem vyjadriť dve veci – za službu ešte raz veľká vďaka čo pre nás robíte 

a za mňa osobne – dúfam, že keď odovzdám placku/preukaz ma prijmete medzi 

seba. Teším sa na príspevky zaujímavých hostí a z možnosti byť tu s vami. 


